

Forschung zu Comicstudien und Geschichtsschreibung



Comics | Histories

Texts, Methods, Resources

Herausgegeben von Jessica Bauwens-Sugimoto,
Felix Giesa und Christina Meyer

2024, 259 S., brosch., 64,-€

ISBN 978-3-98858-055-9

(*Comics | Histories*, Bd. 1)

in Englisch

nomos-shop.de/isbn/978-3-98858-055-9

Der Sammelband ist das erste Buch in unserer neu gestarteten Buchreihe. Sowohl dieser Sammelband als auch unsere Buchreihe zielen darauf ab, das breite Spektrum dessen, was heute als Comics gilt (einschließlich Karikatur, Cartoon, Graphic Novel usw.), zu überarbeiten und den Blick der Comicforschung nicht nur retrospektiv, sondern auch prospektiv zu einem Zeitpunkt zu erweitern, an dem sich moderne Medienidentitäten auflösen. Die Beiträge des ersten Sammelbandes unserer Buchreihe befassen sich mit Fragen zu Praktiken der Kanonisierung, Periodisierung und Digitalisierung und bieten historische Perspektiven auf eine Vielzahl von Humorzeitschriften und -zeitungen sowie

Fragen der Adaption und Überarbeitung in verschiedenen Teilen der Welt und in unterschiedlichen Kulturen. Der Sammelband bringt internationale Expert:innen aus so verschiedenen Disziplinen wie Literatur- und Kulturwissenschaft, Medienwissenschaft, Geschichtswissenschaften und Digital Humanities zusammen.

Mit Beiträgen von

Mohit Abrol | Stéphane Collignon | Alexander Dunst |
Felix Giesa | Rita Hartel | Mark Hibbett | Anja Lange |
Sylvain Lesage | Paul Malone | Jean-Matthieu Méon |
Anu Sugathan

Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de/rombach-wissenschaft
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburger Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Research on Comics Studies and Historiography



Comics | Histories

Texts, Methods, Resources

Edited by Jessica Bauwens-Sugimoto, Felix Giesa
and Christina Meyer

2024, 259 pp., pb., € 64.00

ISBN 978-3-98858-055-9

(*Comics | Histories*, vol. 1)

nomos-shop.de/isbn/978-3-98858-055-9

This edited study is the first book in a new series of publications. Both the book and our series aim to revise the wide spectrum of what are now regarded as comics (including caricatures, cartoons, graphic novels, etc.), broadening the view of Comics Studies, not only retrospectively but also prospectively at a time when modern media identities are dissolving. The contributions to the first book in our series not only address questions relating to practices of canonisation, periodisation, and digitisation, but also provide historical perspectives on a variety of humorous magazines and newspapers and deal with issues

relating to adapting and revising comics in different parts of the world and in different cultures. This book brings together international experts from different disciplines, such as literary and cultural studies, media studies, history and digital humanities.

With contributions by

Mohit Abrol | Stéphane Collignon | Alexander Dunst |
Felix Giesa | Rita Hartel | Mark Hibbett | Anja Lange |
Sylvain Lesage | Paul Malone | Jean-Mathieu Méon |
Anu Sugathan

Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de/rombach-wissenschaft
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburger Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.